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Rada Miejska w Pyzdrach 
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony Środowiska, Wychowania, Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji 

Protokół nr 13/2020 

Obrady rozpoczęto 24 września 2020 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:20 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków: 

1. Elżbieta Kłossowska  

2. Robert Nowak  

3. Ilona Nowicka  

4. Elżbieta Ratajczyk  

5. Barbara Sulkowska  

Lista obecności w załączeniu  

Zaproponowany porządek obrad posiedzenia Komisji przyjęto:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw 

Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/18 Rady Miejskiej w Pyzdrach  

z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw 

Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, uchwały nr II/18/18 

Rady Miejskiej w Pyzdrach z dnia 7 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały  Nr 

I/8/18 Rady Miejskiej w Pyzdrach z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania 

Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i Porządku 

Publicznego. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Pyzdry na lata 2020-2030. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na 

rok 2020.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie  poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od 

osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i kwartalnego 

wynagrodzenia za inkaso.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina i Miasto Pyzdry, warunków i zasad 

korzystania z nich. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy i Miasta Pyzdry  

z organizacjami pozarządowymi na 2021 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej  

o numerze geodezyjnym 34 i 44 położonych w obrębie Ciemierów.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Pyzdry 

nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna 466/1 położonej w obrębie 

Lisewo.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Pyzdry położonej w obrębie Pyzdry  

o numerze geodezyjnym 1279/10.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej  

o numerze geodezyjnym 2032/13 położonej w obrębie Pyzdry.  



2 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Pyzdry położonej w obrębie Tarnowa  

o numerze geodezyjnym 2358/1.  

13. Sprawy bieżące. 

     

Ad. 1.  

Justyna Sosnowska, przewodnicząca rady poinformowała, że w wyborach uzupełniających do 

Rady Miejskiej w Pyzdrach w okręgu wyborczym nr 11 obejmującym Wrąbczynek  

i Wrąbczynkowskie Holendry została wybrana radna Zofia Sikorska - Rogowska.  

Proponuje się, aby za zmarłego Zdzisławę Przybyłę w skład Komisji ds. Samorządu, 

Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego weszła nowa Pani 

Radna.  

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie wyboru członka Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 2.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/18 

Rady Miejskiej w Pyzdrach z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji ds. 

Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, 

uchwały nr II/18/18 Rady Miejskiej w Pyzdrach z dnia 7 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany 

uchwały Nr I/8/18 Rady Miejskiej w Pyzdrach z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie 

powołania Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, Przestrzegania Prawa i 

Porządku Publicznego. 

 

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w/w projektu uchwały.   

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 3. 

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa dostosowana 

jest do zmian wprowadzonych do budżetu gminy, a do wykazu przedsięwzięć dopisano -

przebudowę wodociągu Pietrzyków – Pietrzyków Kolonia.  

Łączne nakłady tego zadania to 317 tyś zł. W 2020 r. planuje się wydatkować 3 tyś zł, a w 

2021 roku  314 tyś zł.  
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Składając wniosek o dofinansowanie na budowę kanalizacji sanitarnej Pietrzyków – 

Pietrzyków Kolonia uwzględniono w nim przebudowę wodociągu, co zwiększyło szansę na 

otrzymanie wsparcia.   

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że budowa kanalizacji sanitarnej w Ratajach 

dobiega końca. 

Gmina już wcześniej ubiegała się o dofinansowanie na kanalizację w Pietrzykowie, ale się nie 

udało. W tym roku złożono wniosek, w którym ujęto także przebudowę wodociągu, by przy 

ocenie wniosku otrzymać więcej punktów. Wniosek został pozytywnie rozpatrzony i gmina 

ma przyznane dofinansowanie. 

 

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2020-

2030.  

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 4.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że zmiany w budżecie gminy podyktowane są 

przede wszystkim wypracowaniem dochodów oraz analizą budżetu i przeniesieniami  między 

działami, rozdziałami i grupami paragrafów.   

  

Dochody budżetowe zwiększa się o 1.824.444,33 zł:  

- odszkodowanie za wały – 111.619,30,  

- wsparcie z Rządowego Funduszu Inwestycyjnego na drogi publiczne – 156.794, 

- dotacja z Urzędu Marszałkowskiego na budowę drogi – 108.000, 

- dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych – 294.298,20,   

- dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego na wiatę przy wiatraku - 25.000,  

- zwrot składki ZUS w Urzędzie w ramach tarczy antykryzysowej – 66.786,13,   

- opłata eksploatacyjna – 9.000, 

- dotacja od Wojewody Wielkopolskiego z tytułu refundacji wydatków funduszu sołeckiego 

poniesionych w 2019 r. – 83.047,12,   

 - zwrot składki ZUS szkół wiejskich w ramach tarczy antykryzysowej – 65.147,58,  

 - dotacja na zadania zlecone realizowane przez ośrodek opieki społecznej  – 1.000, 

- dofinansowanie z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

odbiór folii rolniczej – 4.500,  

- dofinansowanie z Ministerstwa Kultury na przebudowę nowej siedziby Centrum Kultury, 

Sportu i Promocji – 450.000,  

- dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na przebudowę nowej 

siedziby Centrum Kultury, Sportu i Promocji – 449.252.  

Dochody nie zostaną zrealizowane na kwotę 379.548,30 zł:  

354.663,50 – ze sprzedaży mienia komunalnego,  

15.000,00 – zmniejszenie dotacji od wojewody na funkcjonowanie USC,  

9.884,80 – dofinansowanie na realizację programu przez Szkołę Podstawową w Górnych 

Grądach, które wpłynęło w grudniu 2019 r.  

W związku z wyższymi dochodami zostaną zwiększone wydatki o kwotę 1.824.444,33 zł:  

662.216,40 zł – przebudowa dróg w Tłoczyźnie i Pietrzykowie Kolonii,  

25.000,00 – budowa wiaty przy wiatraku,  
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30.000,00 – realizacja zadań związanych z gospodarką gruntami i nieruchomościami,  

128.730,57 – rezerwa ogólna,  

822,44 zł - dotacja do przedszkola Bajkowy Świat,  

20.000,00 – utrzymanie zieleni miejskiej,  

4.500,00 – odbiór folii rolniczych,  

24.000,00 – przebudowa świetlicy wiejskiej w Lisewie,  

19.922,92 – bieżące utrzymanie domu podcieniowego i wiatraka holendra,  

899.252,00 – przebudowa nowej siedziby Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji,  

10.000,00 – zakup siłowni zewnętrznej do Lisewa.  

Plan wydatków zmniejsza się o 379.548,30 zł: 

15.000,00 – wynagrodzenia w USC,  

364.548,30 – przebudowa nowej siedziby Centrum Kultury, Sportu i Promocji.  

Po analizie realizacji budżetu dokonuje się przeniesień między działami, rozdziałami i 

grupami paragrafów na kwotę 1.261.719,68 zł:  

3.000,00 – wprowadzenie do budżetu środków na przebudowę wodociągu Pietrzyków 

Kolonia – Pietrzyków,  

100.000,00 – dotacja na przebudowę drogi powiatowej Zapowiednia - Wrąbczynkowskie 

Holendry (zmiana grupy paragrafów z 1600 na 1610),  

24.382,28 – zwiększenie środków na bieżące utrzymanie dróg,  

118.000,00 – zwiększenie środków na położenie dywanika na ul. Targowej i przebudowa 

drogi wraz z chodnikiem w Rudzie Komorskiej,  

2.200,00 – zwiększenie środków na budowę wiaty przy wiatraku,  

6.500,00 – zmniejszenie środków na wykup gruntu w m. Białobrzeg a zwiększenie środków 

na wykup gruntu w Lisewie 13.000 zł,  

35.000,00 – zmniejszenie środków na wynagrodzenia w Urzędzie,   

2.500,00 zwiększenie dofinansowania na zakup samochodu policyjnego,  

12.000,00 – zmniejszenie  na spłatę pożyczek i kredytów,  

64.500,00 - zwiększenie środków dla Szkoły Podstawowej w Pietrzykowie,  

35.540,00 – zwiększenie dotacji dla przedszkoli publicznych, do których uczęszczają dzieci z 

terenu gminy Pyzdry,  

184.702,00 – zwiększenie dotacji dla przedszkola Bajkowy Świat i w Pietrzykowie oraz dla 

przedszkoli niepublicznych, do których uczęszczają dzieci z gminy Pyzdry, a przedszkola 

położone są poza gminą Pyzdry,  

40.000,00 – zmniejszenie środków na dowozy do szkół,  

31.750,00 – zwiększenie środków dla przedszkola w Pyzdrach, 

38.000,00 – zmniejszenie środków na zasiłki okresowe i o 30.000,00 na usługi opiekuńcze,  

 1.291,70 – zwiększenie środków na wczesne wspomaganie dziecka w przedszkolu,  

8.000,00 – zwiększenie na rodziny zastępcze,  

20.000,00 – zwiększenie środków na bieżące utrzymanie gospodarki wodno - ściekowej w 

mieście,   

2.000,00 – zaplanowanie środków na wykonanie dokumentacji na budowę kanalizacji 

sanitarnej w Pyzdrach ul. Kochanowskiego,  

1.600,01 – zwiększenie na bieżące utrzymanie zieleni w ramach funduszu sołeckiego,  

1.606,40 – zwiększenie na oświetlenie uliczne w ramach funduszu sołeckiego,  

4.230,99 – zwiększenie na bieżące wydatki gospodarki komunalnej w ramach funduszu 

sołeckiego, 

13.120,00 – zwiększenie środków ma schronisko dla zwierząt w Gnieźnie,  

1.000,00 – zmniejszenie na bieżące utrzymanie świetlic wiejskich w ramach funduszu 

sołeckiego,  

945.900,00 – zmniejszenie środków na przebudowę nowej siedziby Centrum Kultury, Sportu 

i Promocji w rozdziale 92109 a wprowadzenie kwoty 630.296,30 w rozdziale 92195),  

Zgodnie z załącznikiem inwestycyjnym na w/w zadanie zapisana jest kwota 1.165 tyś zł.  
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Dofinansowanie z Ministerstwa Kultury wynosi 450 tyś zł, z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych 449 tyś zł, wkład własny gminy 250 tyś zł,   

14.672,50 zmniejszenie środków na bieżącą działalność kulturalną w ramach funduszu 

sołeckiego,  

8.597,10 - zmniejszenie środków na sportowe rozgrywki w ramach funduszu sołeckiego,  

30.000,00 – zmniejszenie środków na organizację Biegu Kazimierzowskiego, który się nie 

odbył.  

 

Elżbieta Ratajczyk, radna zapytała o zwrot składek ZUS dla szkół w Lisewie i Górnych 

Grądach?  

Antonina Balicka, skarbnik wyjaśniła, że pojawiła się możliwość odzyskania w 50% składek  

ZUS za miesiąc marzec, kwiecień i maj.  Z powyższej możliwości mogli skorzystać podmioty 

zatrudniające do 50 pracowników. Szkoła w Pyzdrach nie mogła już z tego skorzystać.  

Do tej pory podzielone są opinie, czy jednostki samorządu terytorialnego mogły z tego 

korzystać. W ustawie o tarczy antykryzysowej mówi się nie o przedsiębiorcy, ale o płatniku 

składek ZUS. Zwrot zarówno Urząd jak i szkoły otrzymały.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że w dochodach budżetu na 2020 r. zostały 

ujęte środki ze sprzedaży gruntów gminnych położonych za mostem, które planowano 

sprzedać. Ogłoszono przetarg, ale nie było zainteresowania.  

Tereny te zgłoszono przez Polską Agencję Inwestycji i Handlu dla inwestora poszukującego 

ok. 10 ha pod park historyczno – rozrywkowy.  

Oferta najpierw została zgłoszona do Wielkopolskiego Centrum Obsługi Inwestora w 

Poznaniu, gdzie została pozytywnie przyjęta  i dalej przekazana do Polskiej Agencji 

Inwestycji i Handlu w Warszawie.  

Może w najbliższym czasie jakieś konkrety w tej sprawie się pojawią.  

Elżbieta Ratajczyk, radna stwierdziła, że zakupy siłowni zewnętrznych są raczej niezasadne, 

ponieważ mało osób z nich korzysta.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że sołectwo Lisewo złożyło wniosek o środki 

do budżetu obywatelskiego Starostwa Powiatowego we Wrześni.  Wniosek został negatywnie 

rozpatrzony.  

Z uwagi jednak na to, że sołectwo otrzymało wsparcie ze Starostwa Powiatowego we Wrześni 

w wysokości 10 tyś decyzją mieszkańców sołectwa Lisewo postanowiono wykonać siłownię 

zewnętrzną oczywiście przy wsparciu środków z budżetu gminy.  

Skoro mieszkańcy wybrali taką inwestycję, to trzeba to zaakceptować. Najważniejsze jest to, 

aby byli chętni do korzystania z niej.  

Najbardziej sprawdzają się przy dużym potencjale demograficznym i przy jakimś stopniu 

anonimowości np. w miejscowościach wypoczynkowych.   

Justyna Sosnowska, przewodnicząca rady dodała, że siłownie zewnętrzne bardziej się 

sprawdzają przy szlakach pieszych, w parkach.  

Burmistrz ponadto poinformował, że  sołectwo Białobrzeg planowało zakupić grunt od osoby 

prywatnej pod plac zabaw. Grunt zakupił ktoś inny za stosunkowo wysoką cenę. Ostatnio 

zauważa się duże zainteresowanie nabywaniem gruntu ma terenach wiejskich. Sołectwo 

Białobrzeg środki zaplanowane pierwotnie na zakup gruntu przeznaczy na naprawę 

nawierzchni drogi w stronę  Chatki Ornitologa.  

Natomiast w Lisewie jest konieczność wykupu gruntu od sąsiada remizy strażackiej, by 

samochód strażacki mógł wyjechać z garażu, czyli na poszerzenie drogi. Droga ta w latach 80 

– tych została wydzielona, ale nie wykupiona. Za 0,01 ha  wynegocjowano 13 tyś zł.  

Elżbieta Kłossowska, radna zapytała, czy w doniczkach kwiatowych zawieszonych na mostku 

na Flisie będą jakieś kwiaty? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że będą tam wrzosy. Jest to inicjatywa gminy  
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Dodał, że na ul. Niepodległości rozpoczęto wymianę drzew. W miejsce wyciętych drzew 

zostaną posadzone śliwo – wiśnie. Powiat Wrzesiński położy nowy dywanik asfaltowy na tej 

drodze. 

Jest plan zazielenienia całego tunelu w ul. Kaliskiej poprzez posadzenie pnączy. Także prace 

będą wykonywane w parku na Rynku. Będą prześwietlone korony drzew i nasadzone 

kolorowe krzewy. Do prawidłowego prowadzenia parku potrzebna jest woda, którą pozyska 

się z ujścia pod pompą na Rynku. 

W parku przy Pl. Sikorskiego próbowano wywiercić studnię, ale nie udało się. Także studnię 

przy boisku Orlik do podlewania trawy.  

Skarpa przy murach, która jest obsadzona jałowcem potrzebuje czasu, żeby się rozkrzewił.  

Można spróbować wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego, który udziela dotacji na drzewa i 

rośliny miododajne, by nabyć lawendę do posadzenia na skarpie.  

Jest też pomysł na łąkę kwiatową na plaży przy rzece.  

Do zagospodarowania jest skarpa parafialna przy kościele farnym. Dobrym pomysłem byłoby 

powstanie tam łąki kwiatowej.  Kościół na tle kolorowej skarpy jeszcze ładniej by się 

prezentował.  

Elżbieta Kłossowska, radna zasugerowała, że skarpa przy samym moście gdyby była 

obsadzona kolorowymi roślinami, to by bardzo ładnie wyglądała. Dodała, że jest coraz więcej 

zieleni do pielęgnacji, dlatego należałoby pomyśleć o zatrudnieniu osoby, która tylko tym by 

się zajmowała.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że ta skarpa jest bardzo stroma i trudna do 

pielęgnacji.  

Jeśli chodzi o zieleń, to trzeba nawiązać współpracę ze specjalistami w tej dziedzinie, 

zarówno jeśli chodzi o wybranie koncepcji jak i również o utrzymanie i pielęgnację zieleni. 

Dodał, że znaczna część drzewostanu jest stara i wymaga wymiany.  

Elżbieta Kłossowska, radna przypomniała o niezadbanym budynku przy ul. Niepodległości 

niedaleko sygnalizacji świetlnej.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że porozmawia z właścicielem. Zaniedbany 

budynek znajduje się też na tej samej ulicy w pobliżu Rynku. Właściciele budynku 

zdemontowali schody i zawieszą kurtynę imitującą fasadę budynku.  

Poinformował, że prace przy nowej siedzibie Centrum Kultury, Sportu i Promocji przebiegają 

zgodnie z planem. Toaleta zostanie dobudowana. Zakres prac obejmuje wnętrze budynku. Do 

całkowitego zakończenia prac pozostanie jako zadanie dodatkowe wykonanie elewacji 

budynku i remont drewnianej wieżyczki.  

Elżbieta Kłossowska, radna zapytała o sposób wykorzystania remontowanej sali przy kinie. 

Czy będzie konsumpcyjna pod wynajem? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że pomieszczenia dotychczasowej kuchni 

zostały podzielone na kilka mniejszych zgodnie z obowiązującymi wymogami. Kuchnia 

zostaje, ale nie będzie dopuszczona do przygotowywania posiłków. Nie zakłada się 

wynajmowania sali na imprezy okolicznościowe.   

Elżbieta Ratajczyk, radna stwierdziła, że sala będzie służyła działalności Centrum Kultury, 

Sportu i Promocji.  

Elżbieta Kłossowska, radna zapytała o plany zagospodarowania obecnego pomieszczenia 

Centrum Kultury, Sportu i Promocji?  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że jest kilka propozycji np. wynajęcie na cele 

noclegowe, przeniesienie biblioteki, przeniesienie opieki społecznej, a pomieszczenia po 

opiece społecznej udostępnić strażakom.  

Elżbieta Kłossowska, radna zapytała o dużą salę, jaka jest przy ul. Nadrzecznej po dawnej 

łaźni? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że najpierw trzeba by było przekwaterować 

obecnych lokatorów tego budynku.  
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Te obiekty na ul. Nadrzecznej zasługują na to, żeby być w ambitniejszy sposób wykorzystane, 

tym bardziej , że w ostatnich latach widoczny jest rozkwit tej strony miasta.  

Dodał, że właściciel firmy w Pyzdrach przy ul. Zamkowej występuje o nową nawierzchnię 

drogi, która faktycznie jest w złym stanie.  

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na rok 2020. 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 5. 

Wioletta Topór- Mench, sekretarz  poinformowała, że w związku z wyborem nowego sołtysa 

w sołectwie Wrąbczynek p. Zofii Sikorskiej – Rogowskiej zachodzi konieczność podjęcia 

uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych 

w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i kwartalnego wynagrodzenia za inkaso, 

ponieważ nowy sołtys będzie inkasentem podatków.  

 

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 6. 

Wioletta Topór - Mench, sekretarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina i Miasto 

Pyzdry, warunków i zasad korzystania z nich. 

Projekt zakłada likwidację jednego przystanku zlokalizowanego przy granicy z gminą Gizałki 

znajdującego się przy drodze kaliskiej i wprowadzenie nowego przystanku zlokalizowanego 

w Górnych Grądach. Przystanki zapisane w dotychczas obowiązującej uchwale pozostają bez 

zmian.  

 

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

Ad. 7.  
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Wioletta Topór - Mench, sekretarz poinformowała, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu współpracy Gminy i Miasta Pyzdry z organizacjami pozarządowymi na 2021 rok 

był poprzedzony konsultacjami, a 7 września 2020 r. odbyło się spotkanie z 

przedstawicielami organizacji pozarządowych, którzy przedstawili swoje palny na przyszły 

rok.  

Na realizację zadań publicznych Gmina i Miasto Pyzdry planuje przeznaczyć  w 2021r.  

kwotę 90.000,-  zł.  

Współpraca z organizacjami pozarządowymi będzie prowadzona w zakresie upowszechniania 

kultury, wypoczynku i krajoznawstwa, promowania tradycji narodowych.  

  

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  
 

Ad. 8.  

Wioletta Topór - Mench, sekretarz poinformowała, że niezabudowane nieruchomości 

gruntowej o numerze geodezyjnym 34 o pow. 0,16 ha i 44 o pow. 0,87 ha, położone  

w Ciemierowie były dzierżawione. Z uwagi na to, że okres dzierżawy się skończył proponuje 

się w/w działki wykazać do sprzedaży. Sprzedaż będzie w drodze przetargowej.  

 

Przewodniczący  zebrania zarządził głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

Ad. 9.  

Wioletta Topór - Mench, sekretarz poinformowała, że został przygotowany projekt uchwały   

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Pyzdry nieruchomości oznaczonej 

jako działka ewidencyjna 466/1 o pow. 0,01 ha położonej w Lisewie. Przedmiotowa 

nieruchomość nabyta będzie w związku z usprawnieniem wjazdu do garaży OSP Lisewo. 

 

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 10.  
Wioletta Topór - Mench, sekretarz poinformowała, że został przygotowany projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż gminnej nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w 

Pyzdrach o numerze geodezyjnym 1279/10 o pow. 0,0148 ha. 

Sprzedaż nastąpi w drodze bezprzetargowej właścicielowi sąsiedniej działki na jej powiększenie.    
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Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

Ad. 11.  

Wioletta Topór - Mench, sekretarz poinformowała, że  został przygotowany projekt uchwały  

w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 

2032/13 o pow. 0,1183 ha położonej w Pyzdrach.  

Sprzedaż w/w gruntu pozwoli na uregulowanie stanu faktycznego (właściciel sąsiedniej 

działki ten grunt już użytkuje), jednak odbędzie się w drodze przetargowej.  

 

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  

 

 

Ad. 12.  

Wioletta Topór- Mench, sekretarz poinformowała, że właściciel sąsiedniej działki do działki 

gminnej o nr 2358/1 użytkuje część gruntu gminnego poprzez zagrodzenie. W związku  

z powyższym wystąpił z wnioskiem o wykup tego gruntu tj. 143 m 
2
. Sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej.  

 

Przewodnicząca  zebrania zarządziła głosowanie w sprawie w/w uchwały.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska , Robert Nowak , Ilona Nowicka , Elżbieta Ratajczyk , Barbara 

Sulkowska  
 

 

Ad 13.  

Robert Nowak, radny powiedział, że przy ul. Targowej został do wykonania krótki odcinek 

drogi. 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że w tym roku należy wykonać dłuższe odcinki. 

Do wykonania zostanie jeszcze droga przy wiatraku, przy ul. 3 Maja od ul. Niepodległości  

w stronę muralu. Przy ul. Niepodległości będą prowadzone starania o likwidację słupów.  

Elżbieta Kłossowska, radna przypomniała o ustawieniu znaku ustąp pierwszeństwa na ul. 

Ogrodowej. 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że w Pyzdrach należałoby wykonać generalny 

przegląd znaków drogowych. Pewnie niektóre znaki są zbędne, a niektóre podwieszać na  

słupach.  

W okresie zimowym obcinane będą drzewa. Sposób obcięcia niektórych drzew należałoby 
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skonsultować z fachowcem.  

Na ul. Niepodległości będzie wymiana drzew – wyrwane stare a nasadzone nowe.  

Barbara Sulkowska, radna zgłosiła, że u zbiegu ul. Farnej i Jana Pawła II lampa uliczna nie 

świeci. 

Elżbieta Kłossowska, radna zapytała o budowę światłowodu w Pyzdrach? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że prace trwają. Wszystkie prace prowadzone są 

zgodnie z dokumentacją. Jeżeli jakieś posesje zostały ominięte, to najpierw musi być 

wykonana dokumentacja a dopiero później nastąpi realizacja. Internet ma być w całych 

Pyzdrach.  

W przypadku pojedynczych posesji daleko oddalonych od innych nie będzie budowy  

światłowodu.  

Ilona Nowicka, radna zgłosiła zły stan drogi w sołectwie Ciemierów.  

Elżbieta Kłossowska, radna dała pod rozwagę ponowny wykup gruntu pod drogę przy ul. 

Wrzesińskiej. Grunt nabyła prywatna  osoba od Gminnej Spółdzielni. Była to droga 

prowadząca do Zakład Wulkanicznego i ul. Tuwima.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że gmina wypłaciła odszkodowanie Gminnej 

Spółdzielni za drogę przy GTC i nie ma potrzeby wytyczenia kolejnej drogi w bliskiej 

odległości.  

Jest za to inna propozycja, aby wywłaszczyć kilka osób i wytyczyć drogę łączącą osiedle  

z przystankiem autobusowym, marketami.  

Dodał, że na gruntach Gminnej Spółdzielni powstanie market Biedronka.  

Barbara Sulkowska, radna powiedziała, że od dłuższego czasu trwa remont budynków po 

Gminnej Spółdzielni w Pyzdrach przy ul. Kościuszki i wygląda to nieestetycznie. Ponadto 

brak jest porządku na parkingu przy markecie Delikatesy w Pyzdrach.  

Przemysław Dębski, burmistrz zauważył, że pracownicy marketów nie dbają o teren wokół. 

Czego przykładem był pojemnik do odzieży używanej w Pyzdrach przy ul. Dworcowej 

(POLOMARKET). Dopiero po interwencji gminy worki z odzieżą leżące przy kontenerze 

zostały sprzątnięte.   

Barbara Sulkowska, radna zapytała, czy idąc od przystani Perkoz dołem przy rzece i dalej pod 

górkę w stronę wiatraka, czy ten grunt jest gminny czy prywatny? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że jest to prywatny teren. Gmina podjęła temat 

wykupu gruntu pod przejście do wiatraka od strony rzeki, ale z uwagi na bardzo wysoką 

kwotę wskazaną przez właściciela gruntu tego nie zrealizowano.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca  Komisji podziękowała  

wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknęła trzynaste posiedzenie Komisji. 

Protokołowała:  

Alina Banaszak  

 

Członkowie Komisji:  

1) Elżbieta Kłossowska ........................................... 

2) Robert Nowak  ........................................... 

3) Ilona Nowicka  ........................................... 

4) Elżbieta Ratajczyk  ........................................... 

5) Barbara Sulkowska  ........................................... 
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